
       
 
 
Halverwege deze raadsperiode kijken de fractievoorzitters van de coalitiepartijen terug 
op wat we als coalitie tot nu toe samen hebben bereikt:  
 

 
Vlnr: Johan Rip (HAP), Gerdien Knikker (D66), Beryl van Straten (VVD), Erik van der Peet (CDA) 

 
 
 



Algemeen 
 

Politieke cultuur 
Als we terugkijken op de afgelopen twee jaar, constateren we dat we een gezonde afstand hebben 
gecreëerd tussen College en Raad. Bovendien zij we blij met een constructieve raad en een oppositie die 
regelmatig de verbinding met ons zoekt. In de eerste twee jaar hebben we vanuit de Raad laten zien dat 
voorstellen op de inhoud worden beoordeeld en dat als het nodig is, aanpassingen worden doorgevoerd, 
door middel van het indienen van amendementen of nieuwe kaders mee worden gegeven, door middel 
van het indienen van moties. Daarbij hebben coalitiepartijen en oppositiepartijen elkaar meerdere 
malen gevonden. Dat past binnen de politieke cultuur die wij voor ogen hebben. De gezamenlijke 
ambities, zoals die in het coalitieakkoord ‘Toekomstbestendig groeien’ staan opgeschreven, blijven nog 
steeds van kracht; het merendeel is inmiddels gerealiseerd en daar zijn we trots op! 
 
We hebben de afgelopen twee jaar ingezet op een raad die zijn sturende en controlerende rol optimaal 
invult om zo samen met het college op een open proactieve wijze en met input van onze inwoners, tot 
de beste besluiten te komen.    
Deze periode worden we wederom geconfronteerd met financieel slecht weer door het uitblijven van 
duidelijkheid over de hoogte van de Rijksbijdrage voor gemeenten na 2026. Vanuit de coalitie is het 
initiatief genomen tot het instellen van een raadswerkgroep om het proces om tot eventuele 
ombuigingen te komen, vorm te geven. Ook hier wil de raad invloed uitoefenen en vooraf goed 
geïnformeerd worden zodat we goede afwegingen kunnen maken, indien dit nodig blijkt, na afronding 
van de formatie in Den Haag.  
 
De samenwerking verloopt goed, hoewel we inhoudelijk af en toe ook goed kunnen botsen met elkaar. 
Dat houdt ons scherp en stimuleert creativiteit en innovatie waardoor we uiteindelijk betere oplossingen 
kunnen vinden om onze gemeenschappelijke doelen te bereiken.  
 
Waar we trots op zijn 
Hieronder vindt u een opsomming van de zaken die we samen voor elkaar hebben gekregen. Elke partij 
afzonderlijk heeft de afgelopen twee jaar uiteraard ook zelf accenten gelegd die zij belangrijk vinden.  
De belangrijkste punten waar we trots op zijn met elkaar: 

• We lopen op koers met onze ambitie om 3000 woningen te bouwen zo verminderen we de 
woningnood; 

• We zorgen ervoor dat inwoners zich goed kunnen verplaatsen in onze gemeente; een nieuw 
fietsplan, inzet op extra HOV(bus)lijn, verkeersstructuurplannen voor Hoofddorp en Nieuw-
Vennep en voortgang met de NoordZuidlijn; 

• We hebben stappen gezet om te vergroenen en te verduurzamen zodat we ook 
toekomstbestendig kunnen groeien; 

• Haarlemmermeer is een gemeente met een goed vangnet waar inwoners die het nodig hebben, 
hulp en ondersteuning krijgen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Wonen 
o We zijn op koers om de ambitie voor deze coalitieperiode, het bouwen van 3000 nieuwe 

woningen, te realiseren; 
o Op verschillende lege plekken in dorpen en kernen zijn kleinere woningbouwplannen tot 

realisatie gekomen of wordt op korte termijn gestart;  
o Subsidie van Rijk van 113 miljoen Euro voor de ontsluiting voor het bouwen van meer betaalbare 

woningen in het stationsgebied; 
o Het realiseren van flex-woningen om de woningnood te verzachten; 
o We hebben voorwaarden gesteld aan opvang asielzoekers: alleen als er ook voor jongeren en 

spoedzoekers woonruimte wordt gerealiseerd + we hebben verantwoordelijkheid genomen voor 
het beschikbaar stellen van opvangplaatsen. 

o Verruiming mogelijkheden voor splitsen van woningen om bestaande woningvoorraad beter te 
benutten;  

o Ruimte voor meer groen en recreatie door vaststellen bestemmingsplan Park21 (park tussen 
Hoofddorp en Nieuw-Vennep). De eerste nieuwe bomen zijn geplant en het ontmantelen van het 
voormalig baggerdepot aan de Rijnlanderweg is gestart; 

o In verband met capaciteitstekorten in de organisatie hebben we een duidelijke prioritering 
afgesproken zodat de raad grip houdt op welke woningbouwprojecten als eerste opgepakt 
worden door de gemeente; 

o Beleid voor standplaatsen woonwagenbewoners is vastgesteld waarmee gestart kan worden met 
noodzakelijke uitbreiding van het aantal standplaatsen; 

o We hebben een motie aangenomen om short-stay (tijdelijk verblijf) beleid te ontwikkelen omdat 
daar vraag naar is;  

o We benutten de wettelijke mogelijkheden om inwoners van Haarlemmermeer voorrang te geven 
op sociale huurwoningen en nieuwbouwprojecten; 

o Behoud van het dorpse karakter, bijvoorbeeld in Cruquius, is leidend bij het goedkeuren van 
nieuwbouwplannen in kleine kernen.  

 
Verkeer 

o Eerste stap richting doortrekken NoordZuidlijn gezet, MIRT verkenning is gestart; 
o Door plannen om meer woningen te bouwen in onze grote kernen Hoofddorp en Nieuw-Vennep 

zijn nieuwe verkeersstructuurplannen opgesteld om ervoor te zorgen dat je in onze gemeente 
nog steeds goed met de auto kan verplaatsen en steeds beter met OV en de fiets. Als raad 
hebben we bijgestuurd n.a.v. inbreng inwoners; 

o Het verkeersstructuurplan Badhoevedorp wordt geëvalueerd waarbij de beleving en ervaringen 
van inwoners worden meegenomen.   

o Gestart met tracéverkenning HOV-West (vrije busbaan) tussen Hoofddorp Station en Lisserbroek 
ten westen van Nieuw-Vennep ten behoeve van toekomstige woningbouw in dit gebied; 

o Vervoersarmoede in de kleinere kernen pakken we aan door in gesprek te gaan met organisaties 
die vrijwilligersvervoer regelen. En te zoeken naar mogelijkheden om zoveel mogelijk een 
dekkend vervoersnetwerk in Haarlemmermeer te realiseren; 

o Extra aandacht en aanpassingen voor gevaarlijke verkeerssituaties in onze gemeente, in 2024 
wordt het 'Actieplan’ afgerond + meldpunt voor gevaarlijke verkeersituaties wordt ingesteld; 

o Fietsplan is aan de raad aangeboden om meer veilige fietsroutes te realiseren; 
o Om het centrum van Hoofddorp goed bereikbaar te houden, ook na de bouw van woningen in 

het stationsgebied, is er een nieuw parkeerbeleidsplan voor Hoofddorp Centrum opgesteld en 
goedgekeurd door de raad, waarbij we o.a. inzetten op ondergrondse parkeerplekken; 

o Er zijn meer oplaadpunten voor elektrisch vervoer gerealiseerd. 
 



Welzijn en milieu 
o Het Schone Lucht akkoord is ondertekend en nu gaat het RIVM onderzoeken hoe het gesteld is 

met de luchtkwaliteit en wat er nodig is om fijnstof in de eigen omgeving omlaag te brengen; 
o We zijn regionale samenwerking gaan versterken door partner te worden van ROMinWest en 

Circulair West om daarmee onze ondernemers te helpen met investeringen, innovatie en 
doorontwikkeling. Zo streven we naar een economie die toekomstbestendig is; 

o De realisatie van zonneparken met een goede ecologische inpassing in het landschap; 
o Plasticvrij evenementenvuurwerk is nu opgenomen in het evenementenbeleid waardoor er 

minder plastic restafval in de natuur terecht komt; 
o Het participatietraject Wind op Land is van start waar de gemeente samen met alle betrokkenen 

spelregels opstelt voor het windzoekgebied Haarlemmermeer-Zuid; 
o We hebben een motie aangenomen om de eerstelijnszorg (huisarts, tandarts, fysiotherapeut, 

wijkverpleegkundige, apotheek) te borgen; 
o Motie aangenomen om buurtouders in te zetten om (vuurwerk) overlast op meerdere plekken in 

de gemeente tegen te gaan. 
 

Schiphol/economie 
o Schrappen reservering parallelle Kaagbaan waardoor woningbouw in Rijsenhout mogelijk wordt; 
o Eerste bijeenkomsten met ondernemers georganiseerd om gehoor te geven aan de motie om 

slimmer om te gaan met de beperkte ruimte die we hebben; meervoudig ruimtegebruik, ruimten 
delen etc.; 

o Verruiming mogelijkheden voor terrassen; 
o Motie maak ruimte voor werk aangenomen, hiermee willen we bereiken dat bij de transformatie 

van bedrijventerreinen naar woningbouw er voldoende ruimte blijft voor lokale ondernemers; 
o Haarlemmermeer op de 1e plaats van 100 economisch sterkste gemeenten. 

 
Veiligheid 

o Toevoeging regels in APV waar demonstranten tegen Schiphol zich aan moeten houden; 
o Nominatie prijs voor campagne YouChoose om jongeren uit de criminaliteit te houden;  
o Na explosies e.d. in Zwanenburg heeft de burgemeester een tijdelijk gebiedsverbod ingevoerd 

zodat er preventief gefouilleerd kan worden en er zijn camera’s geplaatst. Inmiddels is de situatie 
onder controle; 

o Diverse succesvolle resultaten op het gebied van de bestrijding ondermijning. 
 

Armoedebestrijding/Sociaal domein 
o Eénmalige uitbreiding gebruik Kindpakket en Energietoeslag voor mensen met een inkomen tot 

130% van het wettelijk sociaal minimum; 
o Verordening en beleidskader Sociaal Domein vastgesteld. Het nieuwe beleidskader maakt dat we 

voor het eerst zorg en ondersteuning “ongelijk” kunnen inzetten om gelijke kansen te bieden. 
Bovendien zorgt het voor meer grip op de kosten. Daarbij is het beleidskader voor het eerst breed 
ingezet (ook bijvoorbeeld in het de fysieke buitenruimte);  

o De maatregelen van de gemeente om energiearmoede met gratis energiezuinige koelkasten, 
tweedehands zonnepanelen en isolatiemaatregelen blijken succesvol. De gratis energiezuinige 
koelkasten zorgen voor een lagere energierekening voor inwoners in energiearmoede en leveren 
winst op voor het milieu; 

o We hebben een motie aangenomen na schuldhulp komt zonneschijn; inwoners die uit een 
schuldhulptraject komen, bieden we de kans om zo snel mogelijk volwaardig mee te doen in de 
samenleving; 
 



Arbeidsmarkt en onderwijs 
o Start pilot met leerwerkplekken in de energietransitie voor inwoners van Haarlemmermeer die 

het inburgeringstraject hebben afgerond; 
o Gestart met de bouw van een nieuw schoolgebouw voor het Hoofdvaart College en 

praktijkschool De Linie in Lincolnpark; 
o Renovatie van de Rietveldschool in Badhoevedorp is afgerond; 
o Gestart met de bouw van de gasloze en energieneutrale communityschool De Kameleon in 

Zwanenburg  
 

Dorpen en kernen 
o Overeenkomsten gesloten voor de bouw van het Marktgebouw (woningbouw in combinatie met 

bibliotheek) en Mercator (woningbouw) het centrum van Nieuw-Vennep vergroend; 
o We zijn gestart met het houden van bijzondere raadsvergaderingen in de dorpen (Nieuw-Vennep, 

Vijfhuizen, Cruquius, Hoofddorp en Zwanenburg/Halfweg) om beter beeld te krijgen van wat er in 
de verschillende kernen speelt. Daarmee laten we zien dat we hard werken aan het herstellen 
van het vertrouwen in de lokale politiek; we zoeken onze inwoners, ondernemers en organisaties 
actief op met deze bezoeken. 

 
Algemene zaken 

o Het voorontwerp, definitief ontwerp en technisch ontwerp voor het nieuwe gemeentehuis zijn 
vastgesteld waarbij door de Raad keuzes zijn gemaakt om efficiënter met kosten om te gaan 
zonder afbreuk te doen aan de uitstraling van de nieuwbouw; Nu is het tijd voor de aanbesteding 
zodat de bouw van start kan eind 2024. We kijken er naar uit een duurzaam gemeentehuis te 
realiseren waar onze ambtenaren een gezonde werkomgeving hebben waar zij zich kunnen 
inzetten voor alle inwoners en ondernemers van Haarlemmermeer; 

o Om het oneigenlijk gebruik van gemeentegrond tegen te gaan is een aanpak vastgesteld 
waardoor dit moet gaan afnemen; 

o Democratie is van ons allemaal en met het eerste Kindervragenuur is er een nieuwe traditie 
gestart in Haarlemmermeer; 

o Visie op digitalisering vastgesteld zodat de mens centraal blijft staan maar de dienstverlening van 
de gemeente slimmer en beter wordt. 

 
Financiële zaken 

o Het doorvoeren van eventuele ombuigen een jaar uitgesteld in afwachting van het vormen van 
nieuwe regering en afspraken die het Rijk maakt over het versterken van de gemeentefinanciën; 

o Haarlemmermeer investeert in het versterken van regionale samenwerking door de krachten te 
bundelen samen met de Metropoolregio Amsterdam om meer invloed te hebben op het 
Europees Parlement en de Europese Commissie om werk te maken van de prioriteiten van 
stedelijke regio's en steden. Aanwezigheid en zichtbaarheid helpt bij het positioneren en 
profileren van de MRA en Haarlemmermeer en het verkrijgen van Europese subsidies; 

o We hebben een motie aangenomen om te komen tot financiële spelregels voor het 
verduurzamen van maatschappelijk vastgoed; 

o We hebben een motie aangenomen waarin wij grenzen stellen aan de tekorten vanuit het rijk. 
Geen Haagse knaken-Geen Haagse taken. 

 
******* 

 


